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A változások ideje 
 
Telik az idő és vele együtt változnak a 
dolgok. Az Önkormányzat, valamint a 
település életében is változásokat hoz 
az egyre múló idő. Nekünk az a 
dolgunk, hogy a szükségszerűen 
bekövetkező és elkerülhetetlen 
változásokra a lehető legjobban 
reagáljunk, és a legtöbbet hozzunk ki 
belőle. 
 
Az, hogy kinek mit hoznak ezek a 
változások, majd később fog eldőlni, 
ugyanis sok tényezőből áll össze a 
jövendő. 
 
Az egyik kedvenc művem - melyet 
meg is filmesítettek - Szabó Pál 
Talpalatnyi föld című regénye. Amikor 
a kubikosok a kiásandó tónál 
gyülekeznek a munkára várva az egyik 
kubikos brigád vezetője így szól a 
másikhoz: - „Nem nehéz főd.” – „Majd 
elválik.” – szólt rá a másik kubikos 
brigád vezetője. Nos, így vagyunk most 
ezzel mi is, hogy úgy gondoljuk és 
reméljük, hogy a lentiekben foglalt 
változások nem rónak ránk túl nagy 
terhet. Majd elválik.  
 
Változást hoz az idő ugyanis a 
köznevelés terén. A 3.000 lakos alatti 
településeken a települési 
önkormányzat saját forrásai terhére 
biztosíthatja a köznevelési feladat 
ellátásához szükséges tárgyi 
feltételeket, továbbá az ingó és ingatlan 
vagyon működtetésével összefüggő 
személyi feltételeket, ha a 

működtetéssel járó kötelezettségek 
teljesítéséhez szükséges gazdasági és 
jövedelemtermelő képességgel 
rendelkezik. A nemzeti köznevelésről 
szóló 2011. évi CXC. törvénnyel nehéz 
döntés és nagy dilemma elé állították a 
kis települések önkormányzatait. 
Vállaljuk az iskola működtetését? Ne 
vállaljuk a működtetést? Lenne rá 
keret? Nem futná a 2013-as 
költségvetés? Ha így döntünk, 
megmarad a 8 osztályos iskola? Ha úgy 
döntünk, elviszik a felső tagozatot? 
Ilyen és ehhez hasonló gondolatok és 
kérdések cikáztak az agyunkban. 
Ahogy közeledett a végleges döntés 
meghozatalának ideje, úgy telepedett 
ránk, képviselő-testületi tagokra a 
döntés ódiumának mázsás súlya.  

 
Minden követ megmozgattunk azért, 
hogy a lehető legtöbb információhoz 
hozzájussunk. Azonban ez a számos 
információ is kevésnek tűnhet egy ilyen 

fontos kérdés meghozatala során. 
Voltunk a Megyei Kormányhivatalban, 
írtunk levelet a Belügyminisztériumba, 
- melyre válasz is érkezett - többször 
egyeztettünk az idő közben kinevezett 
járási tankerületi igazgatóval, 
falugyűlés keretében a lakosság elé 
vittük a kérdést. És mégis: emberileg 
nehéz, de racionális volt a döntés, mely 
szerint a képviselő-testület úgy 
határozott, hogy nem tudja vállalni a 
köznevelési intézmény feladatainak 
ellátását szolgáló ingó és ingatlan 
vagyon működtetéséről való 
gondoskodást. A döntéssel 
kapcsolatban a képviselő-testület 
kiadott egy deklarációt is, melyet e lap 
hasábjain olvashatnak teljes 
terjedelemben. 
 
Változást fogunk tapasztalni továbbá az 
önkormányzati közigazgatás terén is. E 
változás két irányba mutat. Az egyik a 
Járási Kormányhivatal létrehozásával 
kapcsolatos feladatátadások terén, a 
másik pedig a Sarkadkeresztúrral 
történő közös Önkormányzati Hivatal 
kialakítása kapcsán lesz tapasztalható. 
A lakosság a közigazgatás fentiekben 
vázolt változásait – negatívan - nem 
szabad, hogy megérezze. A Hivatalban 
meghatározott időpontban járási 
ügygondnok lesz jelen, aki a 
közigazgatási munkát lesz hivatott 
segíteni az adott településen. 
A Sarkadkeresztúrral történő közös 
Önkormányzati Hivatal kialakításával 
kapcsolatos döntés meghozatala előtt jó 
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néhány hónappal elkezdődött a döntés 
előkészítő munka. Kellően körbe kellett 
járni a kérdést, hogy - a jogszabályi 
kötelezettségnek eleget téve - melyik 
településsel alkosson Kötegyán közös 
Önkormányzati Hivatalt. Több 
választási lehetőség volt, végül 
Sarkadkeresztúrra esett a választás, 
mert a hasonló település nagyság 

mellett hasonló az „örömünk” és a 
„bánatunk” is. 
Bízom abban, hogy ezekben a jövőt 
meghatározó, fajsúlyos ügyekben olyan 
döntések születtek, amelyek Kötegyán 
község javát szolgálják. Ez úton 
szeretném megköszönni azon 
Kötegyániaknak, akik a 2012. 
november 14-én megtartott 

közmeghallgatással egybekötött 
falugyűlést a jelenlétükkel 
megtisztelték, és a képviselő-testület 
munkáját ezzel is elősegítették. 
 

 
 

Nemes János 
polgármester

 
 

Kötegyán Község Önkormányzatának képviselő-testületi 
d e k l a r á c i ó j a 

a köznevelési intézmény feladatainak ellátását szolgáló ingó és ingatlan vagyon működtetéséről 
 
A nemzeti köznevelésről szóló 2011. évi XCX. törvény 74. § (5) bekezdése szerint a 3.000 főt meg nem haladó lakosságszámú települési 
önkormányzat vállalhatja – a szakképző iskola kivételével – az illetékességi területén lévő összes, saját tulajdonában álló, az állami 
intézményfenntartó központ által fenntartott köznevelési intézmény feladatainak ellátását szolgáló ingó és ingatlan vagyon 
működtetéséről való gondoskodást. A működtetés keretében a települési önkormányzat – a 76. § (3) bekezdésében foglaltak kivételével – 
saját forrásai terhére biztosítja a köznevelési feladat ellátásához szükséges tárgyi feltételeket, továbbá az ingó és ingatlan vagyon 
működtetésével összefüggő személyi feltételeket, ha a működtetéssel járó kötelezettségek teljesítéséhez szükséges gazdasági és 
jövedelemtermelő képességgel rendelkezik és ezt az érintett köznevelési intézmény működtetési adataira és a működtetéshez 
rendelkezésére álló bevételeire vonatkozó adatszolgáltatással igazolja. Ha az adatszolgáltatás nem vagy csak részben támasztja alá a 
működtetési képesség meglétét, a települési önkormányzat kérelme elutasításra kerül. 
 
Ez a jogszabályhely hosszan tartó és nehéz feladatot adott a képviselő-testület számára, mert megfelelően megalapozott döntést kívánt 
hozni a kérdésben. Megalapozott döntés természetesen nem hozható kellő információk nélkül, így ennek érdekében: 
• Szeptember, október, november havi testületi és bizottsági üléseken fő téma volt az iskola működtetésének kérdése, 
• Szeptember 10-én a polgármester és az alpolgármester a Békés megyei Kormányhivatal Oktatási Hivatalának főosztályvezetőjével 

tárgyalást folytatott, 
• Polgármester, jegyző, tagintézmény-vezető részt vett a Mezőberényben 2012. október 17-én megrendezett Békés megyei 

Köznevelési Fórumon, 
• A kinevezett járási tankerületi igazgatóval egyeztetésekre került sor, 
• Tállai András államtitkár Úrnak megírásra került egy levél, melyben fel lett kérve, hogy az iskola működtetésével kapcsolatban 

nyújtson támpontot. 
 
A Tállai András államtitkár Úrnak írt levélben is rögzítésre került, hogy: „A döntésünkhöz a megfelelő információ elengedhetetlenül 
szükséges, mert meggyőződésünk az, hogy Kötegyán község jövője a 8 osztályos általános iskola megléte nélkül erősen 
megkérdőjelezhetővé válik.” 
 
Tekintettel arra, hogy a hatályos jogszabályi környezet, valamint a rendelkezésre álló adatok és információk abba az irányba 
mutattak, hogy a Kötegyán 2013. évi költségvetésének bevételi oldala drasztikusan csökken, valamint a jogszabály erejénél fogva 
kizárólag az iskolaépület üzemeltetését lehetne átvállalni, így a képviselő-testület úgy döntött, hogy nem vállalja a köznevelési 
intézmény feladatainak ellátását szolgáló ingó és ingatlan vagyon működtetéséről való gondoskodást. 
 
A döntés meghozatala még úgy is nehéz volt emberileg és lelkileg, hogy a képviselő-testület tisztában volt azzal, hogy a működtetéséről 
való gondoskodás átvállalása sem a jelenben, sem a jövőben nem jelent további döntéshozatali helyzetet. 
 
E deklaráción keresztül Kötegyán Község Önkormányzatának képviselő-testülete kinyilvánítja, hogy a köznevelési intézmény 
feladatainak ellátását szolgáló ingó és ingatlan vagyon működtetéséről szóló döntéssel kapcsolatosan a lehetséges információkat 
megszerezve, a kérdést falugyűlésen keresztül a település széles körű nyilvánossága elé tárva teljes mélységében megtárgyalta és 
a településre, valamint annak lakosságára nézve a legkedvezőbb döntést hozta meg. 
 
Kelt.: Kötegyán, 2012. november 14. 
 

Kötegyán Község Önkormányzatának képviselő-testülete 
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Cigány Nemzetiségi Önkormányzat 
2012. II. félévi beszámolója 

 
A 2012. évre a Cigány Nemzetiségi Önkormányzat számára megítélt 200.000 Ft támogatásból időarányosan / II. félév / megvalósult 
projektjei a következők: 
 

 Falunapi főzés, melyen 350 adag lett kiosztva. Ezen a rendezvényen birkapörkölt, kecskepörkölt és toroskáposzta került 
megfőzésre. Mindenki válogathatott ízlése szerint. 
 

 Részt vettünk a Sarkadi Kulturális napon, melyhez mi is hozzájárultunk egy tánccal. 
 

 Batyus bál, melyet a Kötegyáni Művelődési Házban rendeztünk meg. Közel 50 fő jelent meg, „ki mit hozott, azt ette, itta”. A 
rendezvényen folyamatos élőzene volt hallható. Tombolahúzásra is sor került, a főnyeremény közel 10 ezer ft-os 
ajándékcsomag volt. 
 

 Minden gyerek számára mikuláscsomag lett kiosztva, a mikulás házhoz ment mindenkihez. Ehhez a megvalósításhoz nagy 
részben hozzájárult a Kötegyáni Képviselő-testület és a Román Nemzetiségi Önkormányzat, melyet ezúton is szeretnénk 
megköszönni minden gyerek és felnőtt nevében egyaránt. 

 
      Balogh Sándor 

              Cigány Nemzetiségi Önkormányzat 
                   elnöke 

 
 

A  Kötegyáni Hírmondó köszönti a 80. éves Balogh Eleket 
 
 
Idén ősszel lett 80. éves Balogh Elek Tanár Úr, a Kötegyáni Általános Iskola 
nyugalmazott igazgatója, volt önkormányzati képviselő. Balogh Elek Tanár Úr 
jelenleg is meghatározó tagja a Kötegyáni Vadásztársaságnak, lapunkban 
megjelenő cikkeivel pedig sokat segít abban, hogy Kötegyán helytörténetével 
kapcsolatos emlékek fennmaradjanak az utókor számára. Szerkesztő 
Bizottságunk legidősebb tagjaként mindig számíthatunk munkájára, 
segítségére, tanácsaira. A Szerkesztő Bizottság nevében sok erőt, egészséget és 
boldogságot kívánok Balogh Elek Tanár Úrnak!  
 
 
Susánszki Imre a Szerkesztő Bizottság vezetője 
 
 
 

Idősek napja Kötegyánban 
 
Ez a nap az idős emberekről, az ő tiszteletükről szól. Tiszteletünk magában foglalja elfogadásukat, támogatásukat, szeretetüket és annak 
érzését, hogy értékeljük őket. Igyekszünk odafigyelni idős társainkra, törekszünk egymás mélyebb megértésére, jobb megismerésére, 
hogy meglássuk egymásban az értékest, a követésre méltót. A fiatal nemzedék az elődök által megalkotott világba születik bele. 
Munkánkat az elődök eredményeire építve végezzük. Életünk akkor tekinthető értékesnek, ha az idő előrehaladtával utódainknak 
értékesebb világot, példát tudunk átadni. Mindennapi munkánkhoz az elődök nyújtotta mintából meríthetünk hitet, erőt, bátorságot. 
Sokat segítenek nekünk tapasztalataik átadásával, véleményük, bölcsességük megosztásával. Minden életkornak megvan a maga 
szépsége, megvannak a sajátos feladatai. Valamennyi életszakaszban megtesszük, amit vár tőlünk környezetünk, családunk, 
munkahelyünk. Így tették ezt szüleink, nagyszüleink, idős barátaink és ismerőseink is. 
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2012. október 12-én az előző évhez hasonlóan az idén is 
megrendezésre került az idősek napja, melyet a Kötegyáni 
Művelődési Házban tartottak meg. 
Nemes János polgármester úr 
köszöntötte a vendégeket, beszédében 
kifejezte tiszteletét az időskorúak 
helytállása iránt. Elmondta, hogy a 
nyugdíjasok már kivették részüket az 
élet dolgaiból, így joggal várhatják az 
ifjabb generációtól a gondoskodást, az 
odafigyelést, majd mindenkinek 
kellemes délutánt, jó étvágyat kívánt. 
Szokai Dánielné önkormányzati 
képviselő is köszöntötte a vendégeket, 
és a narrátor szerepét is ő töltötte be. 
Szakács Nóra a helyi iskola tanulója verssel emelte a 
rendezvény színvonalát, majd a Kötegyáni Asszonykórus 
népdalcsokrát csodálhattuk meg. Az általános iskolai színjátszó 
kör diákjai műsorral kedveskedtek az időseknek. Felkészítő 
tanár: Pallag Mária. 

Minden gyereken, felnőtten egyaránt látszott az igyekezet, 
mellyel jó hangulatot akartak teremteni. 

A Képviselő-testület tagjai is 
jelenlétükkel megtisztelték az idős 
társaságot. Elismerés illeti az 
önkormányzat dolgozóit, a 
köztisztviselőket, konyhai dolgozókat, 
akik nagy szerepet játszottak a 
rendezvény sikerességében. Mindenki 
érezhette az idősek közül, hogy ez a 
délután ő értük van. 
A finom ebéd alatt és után ifj. Hajdu 
János és Berndt Mihály szolgáltatott 
hangulatos zenét, és akinek kedve volt 
még táncra is perdülhetett. Érdemes 

volt a szórakoztatásra összpontosítani, szép délután volt. 
Őszinte tisztelettel kívánom, hogy jó egészségben, a család 
nyújtotta örömökkel töltse a pihenés éveit községünk minden 
,,Szép korú” lakója. 
 

       Kiss Mihály 
technikai munkatárs 

 
 

A Jóság világnapján történt 
 
November 13. a Jóság világnapja.  
2012-ben, ezen a napon a Kötegyáni Művelődési Házban a Kézfogás Krizsán Diána jövőjéért című jótékonysági gálaest került 
megrendezésre. A gálaest rendezője a Békéscsabai Jókai Színház igazgatója Fekete Péter volt.A Békéscsabai Jókai Színház művészei 
mellett a Körös Néptáncegyüttes táncosai, közöttük a kötegyáni Nagy Dóra, és a gyermekeinket néptáncra tanító Hajdu István Gergő 
léptek fel. Háziorvosunk, Dr. Deák Ferenc az alábbi gondolatot osztotta meg a közönséggel: “Egyikünk élete sem könnyű. És akkor? 
Legyen bennünk kitartás, és mindenekelőtt bízzunk önmagunkban. Hinnünk kell benne, hogy tehetségesek vagyunk valamiben, és ezt a 
valamit -kerül, amibe kerül- meg tudjuk valósítani.” (Marie Curie) 
A műsorvezetést Hajdu Erzsébet, a szülői munkaközösség elnöke és Fekete Péter igazgató úr vállalták. 
Az est fővédnöke, Dr. Kovács József országgyűlési képviselő által küldött levelet Nagy Róbert színművész olvasta fel: 
 
„Tisztelt Megjelentek! 
Tisztelt Kötegyániak! 
 
Szeretettel köszöntök mindenkit, aki fontosnak érezte, hogy egy, 
a települést összetartó eseményen, a Jótékonysági gálaesten 
részt vegyen. Nagyon sajnálom, hogy parlamenti elfoglaltságom 
Budapesten tart, így nem tudok Önök között lenni és nem tudok 
élőszóban köszöntőt mondani. Kérem megértésüket. 
Úgy érzem, hogy ez a Jótékonysági gálaest egy olyan jeles, a 
közösség összetartozását és együttérzését megmutató 
rendezvény, ami példa értékű lehet bármely település, közösség 
számára. Köszönet a kitaláló és megszervező kötegyániaknak, 
az iskola vezetésének, a Szülői Munkaközösségnek, a 
békéscsabai Jókai Színház igazgatójának és művészeinek. 
Aggodalmat és mély emberi érzést fogalmaz meg a plakát 
főcíme: „Kézfogás Krizsán Diána jövőéért”. Tudom, hogy ez 
igaz és nem légből kapott kijelentés, mert Önök, akik részt 
vesznek a gálaesten vagy bármilyen más módon támogatták a 

rendezvény megvalósulását, ezt így is gondolják és nem csak 
egy estére. És ez a legfontosabb!  
Az a gyermek, akik rövid idő alatt veszítette el támaszait, 
nevelőit az nagyon gyorsan felnőtté válik. Sorscsapása miatt 
talán komolyabban gondolkodik hasonló életkorú, de 
ugyanebbe az élethelyzetbe nem került társainál, de könnyen 
sebezhetővé is válik. Önök, akik közelről fogják követni Diána 
további életútját jó szóval, szívvel-lélekkel gyámolítóan 
segíthetik, hogy sebei minél előbb begyógyuljanak, és 
egészséges életszemlélettel alakítsa saját jövőjét. 
Krizsán Diána fiatal gyámjára nehéz évek várnak, hisz egy 
gyereklány sorsát kell irányítania. Kívánom, hogy jó 
barátságban, megértő szeretetben teljenek éveik és mindig 
legyen pénzkereső munkája a gyámsággal járó feladatok 
maradéktalan ellátásához. 
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Diána! Te nehéz időszakon mentél keresztül és lehet, hogy még 
nagyon mélyek a sebek lelkedben. Kérlek, ne csüggedj! Gondolj 
arra, hogy az élet ilyen megpróbáltatásokat nem ad 
mindenkinek és nem tesz ekkora terhet bárkinek a vállára. Te - 
a történtekkel - bizonyára sokkal többre lettél és vagy hivatott, 

mint ahogy ma még azt gondolod. Meglátod, ha magad is úgy 
vezeted életedet, nagyon sok szépségben és boldogságban lesz 
részed.  
Kívánok Neked és Gyámodnak mindehhez nagyon jó egészséget, 
Kötegyánnak pedig örök kézfogást Krizsán Diána jövőéért. 

 
 
Gyula, 2012. november 13. 

      Dr. Kovács József  
Békés megye országgyűlési képviselője, 

                     az Országgyűlés Egészségügyi bizottsága elnöke” 
 
A tantestület és a szülői munkaközösség által kezdeményezett adománygyűjtés során összesen 436 000,- Ft gyűlt össze. Ezt az összeget a 
Krizsán Diána számára nyitott gyámhatósági letéti számlára fizettük be. Ezt az összeget Dia akkor veheti fel, ha betöltötte a 18. évét.  
 
Tisztelt Kötegyániak! 
Szeretném megköszönni Önöknek - Krizsán Diána nevében is - az összefogást! 
 
Elsőként a kisnyugdíjból élő idős emberek és a kiskeresetből élő családok adományát köszönjük. Köszönjük a tantestület és a szülői 
munkaközösség együttműködését. Köszönjük mindazok munkáját, támogatását, adományait, akik nélkül a rendezvény nem valósulhatott 
volna meg. 
Külön köszönjük a Polgárőrség tagjainak segítségét és a Sportkör által összegyűjtött támogatást. 
A gálaestről készült képek a rendezvény facebook csoportjának oldalán és a Jókai Színház internetes oldalán megtekinthetők. 
 
Kötegyán, 2012. november 15. 
 

     Szokai Dánielné 
Tagintézmény-vezető 

 

A jótékonysági gálaest margójára 
 

2012.11.12-én a lakossági összefogás egyik nagyon szép 
példájának lehettünk mi itt tanúi Kötegyánban. Településünkön 
él Krizsán Diána 14 éves kislány, aki az idei szeptemberben 
tragikus hirtelenséggel veszítette el nagyszüleit, akik 11 éve 
nevelték őt. Ez a szomorú esemény megdöbbentette a falu 
lakosságát. 
 A Kötegyáni Általános Iskola pedagógusai és Szülői 
Munkaközössége nemes szándékkal jótékonysági estet 
szerveztek olyan céllal, hogy a befolyt összeggel támogatná a 
lakosság Krizsán Diánát annak érdekében, hogy a kislány 
jövőbeni tanulmányait tudja folytatni, finanszírozni. A 
jótékonysági est bevétele 436. 000 ft volt.  
Itt egy igen széleskörű társadalmi összefogás történt.  Az iskola 
kezdeményezésével, szervezésével párhuzamosan az 
önkormányzati képviselők, a Polgármesteri Hivatal dolgozói 
tették a dolgukat, nem tétlenkedtek. A döbbenetből 
„felocsúdva” azon igyekeztek, hogy legjobb tudásukkal, 
szándékukkal mindent megtegyenek a kislányért. Egy 14 éves 
gyermek nem maradhat magára, nem élhet felelősséggel tartozó 
felnőtt gondoskodása nélkül. Meg kellett találni azt a személyt, 
aki a törvény írott betűje szerint is felelős a kislány sorsáért, 
jövőjéért. Így lett Krizsán Diána gyámja nagybátyja, Szőke 
Szabolcs. A Polgármesteri Hivatal és az Önkormányzat mindent 
megtett érdekükben. Szőke Szabolcs számára hosszú távú 

közmunkát biztosítottak. A hivatalban dolgozó ügyintézők 
segítséget nyújtottak az egyedülállósági alapon történő családi 
pótlék, a lakásfenntartási támogatás, valamint a 
gyermekvédelmi kedvezmény megigényléséhez. Tehát 
összegzésként megállapítható, hogy a hivatali szervek is 
maximálisan segítették ezt a csonka családot.  
Segíteni lehet így is, úgy is. Látványosan, hatásosan, ami egy 
jótékonysági est szervezésének, lebonyolításának 
elengedhetetlen eszköze. De lehet segíteni máshogy is. Úgy, 
hogy csendben, szerényen, feltűnés nélkül tesszük a dolgunkat, 
dolgozunk a munkaköri leírásban foglaltak szerint. Utólag 
visszagondolva teljesen felesleges azon meditálni, hogy a 
kétféle segítségnyújtás közül melyik a fontosabb, hatékonyabb, 
célravezetőbb, ugyanis bizonyított tény, hogy mind a két 
segítségnyújtás a kislány jövőjét szolgálta, a kislány érdekében 
történt.  
Befejezésül egy nagyon szép mottót idéznék, mely szorosan 
kapcsolódik az írásban foglaltakhoz. „Tégy meg minden jót, 
amit megtehetsz, ott ahol vagy, úgy, ahogy megteheted.” Úgy 
érzem, hogy mi itt Kötegyánban a mottónak megfelelően tettük 
a dolgunkat.  
                                                      
                                Endrédi Károly 

 családgondozó
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Emlék 
,,Egy emlék néha felbukkan a homályból, 
Hová eldugta őt a feledés, 
Egy régi társnak arca, aki bátor 
Tekintetével a lelkedbe néz.” 
 (Juhász Gyula: Emlék-részlet) 
 

Ez a régi, de nem feledett arc Varga László, aki az én kedves 
öreg barátom, Laci bácsi arca. Bizonyára vannak még rajtam 
kívül sokan, akik szeretettel és tisztelettel gondolnak rá. Egy 
régi tanítvány így emlékezik: órára jövet, a bal hóna alatt volt a 
hegedűje és a vonó, az osztálynaplót lecsapta a katedrára, a 
hegedűt pedig szinte simogatva tette le. Ki is 
volt ő? Varga László református néptanító. 
1895. december 14-én született Tasnádszántón. 
(Szilágy megye Erdély) A Nagyenyedi Bethlen 
Kollégium Tanítóképzőjét végezte. További 
életéről így vall: ,,1914-ben bevonultam, s mint 
hadapród mentem ki a frontra Galíciába 1915. 
május hónapban. 1915. szeptember 13-án 
fogságba kerültem szintén Galíciában, a 
Dnyeszter körüli harcokban. Hat évre fogságba 
kerültem Vlagyivosztokban, a már összeomló 
Oroszországban. Itt az akkori szokás szerint a 
nagy tengerjáró hajók kapitányai zenekart 
toboroztak a hadifoglyok közül. Néha 
hegedültem, néha zongoráztam. Nagy 
zenekarok voltak ott, megkövetelték a 
változatos, igényes műsort. Hogy úgy mond 
,,hazamuzsikáltam” magam, még most is ott 
húzhatnám, de engem ,,hazaevett a fene” 
Erdélybe. Vietnám, Kólé, Sanghaj, Kolombó, s a Szuezi 
csatornán keresztül Triesztbe érve, onnan 1924. december 24-
én érkeztem haza.” 
Tanítani kezdett. Szolgálati helyei voltak: Teke (Kolozs 
megye), majd Belényesbe került szintén kántortanítónak. 1945-
ben a ,,történelem vihara sodorta” Kötegyánba 3 leányával és 
feleségével együtt. Gyalog jöttek járatlan utakon, szinte minden 

nélkül, életüket mentve magyarságuk miatt. Kötegyán volt az 
első magyar falu, ahová érkeztek. Itt a helybéli lelkésztől kértek 
és kaptak menedéket. Ideiglenesen egy tanterembe szállásolták 
el őket, később a templom melletti szolgálati lakás lett az 
otthonuk. 1945. szeptemberétől Liza lányával együtt tanítói 

állást kaptak. Kántortanító volt az 
államosításig. Az iskola államosítása után 
éneket, németet, majd orosz nyelvet tanított. A 
hadifogságban sajátította el az orosz nyelvet, 
melyről viccesen így mesélt: ,,Tanulmányúton 
voltam. Megtanultam beszélni, írni, olvasni 
oroszul, s ami nem lényegtelen, a balalajkán 
játszani. Szórakoztatásunkra sokszor a hegedűt 
pengetve énekeltem a híres orosz dalt az Ocsi 
csornijét, Ocsi sztrasztnijét.” (Ezt a híres 
számot a három tenor sikerszámai között 
hallhatjuk.) 1952-től nyugdíjazásáig a 
kötegyáni iskola igazgatója volt. 
Mi férjemmel 1955-ben ismertük meg és 
szerettük meg Laci bácsit. Nagy műveltségű, 
széles látókörű pedagógus volt. Mindent 
tudott, amit gyemekről és az iskoláról tudni 
kell. Ezt a sok tapasztalatot szívesen 
megosztotta fiatal kollégáival is. Akin csak 

tudott segített, ha kellett meg is védte azt, akinek szüksége volt 
rá. Délutánonként az iskola udvarán hegedülgetett. Egyszer 
Bartók II. hegedűversenyét játszotta. Akkor jöttem rá, hogy 
igazi művésze hangszerének. Így volt ez a zongorával, de az 
orgonával is. Magányos sétáin verseket mondott magába. 
Legtöbbször Juhász Gyulát és Adyt. Egy ilyen alkalommal 
mellészegődtem, s ő elmondta a Testamentumot. 

 

,,Szeretnék néha visszajönni még, 
Ha innen majd a föld alá megyek, 
Feledni nem könnyű a föld ízét, 
A csillagot fenn és a felleget.” 
 (Juhász Gyula: Testamentum-részlet) 
 

Azt mondta ekkor, hogy így hegedülve és verselve lehet elviselni ezt a bolond világot, és leküzdeni a leküzdhetetlen honvágyat. 
Kérdésemre, hogy az ő nagy tudásával miért nem próbált beljebb kerülni az országba, azt felelte: ,,Nézze meg! Innen látszanak a bihari 
havasok. Ha szép az idő, vagy felleges, karnyújtásnyira, szinte a kertek alatt. Ősszel onnan jönnek a varjak, a szél is onnan fúj, esőt, 
havat, felleget is arról hoznak. Az a hazám! Oda én visszamegyek, úgy ahogy jöttem, ha kell gyalog is.” A sors mostoha. Soha többé 
nem látta viszont Erdélyt, Nagyváradot, a belényesi szőlőjét, pincéjét. A borát sem kóstolta meg többet. 1959-ben nyugdíjba ment, 
Újfehértóra költözött Liza lányához. 1965-ben elment örökre. Kívánom, legyen számára könnyű az anyaföld. Álmodjon csendesen, Isten 
áldja meg! Engedje meg, hogy kedves versével emlékezzek. 
 

,,Ó, én senkit se háborítanék, 
Szelíd kísértet volnék én nagyon, 
Csak megnézném, hogy kék e még az ég, 
És van e még magyar dal Váradon.” 
 (Juhász Gyula: Testamentum-részlet) 

Endrédi Károlyné 
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Óvodakezdés 
 

Már augusztusban kezdődött el az idei nevelési év már a családlátogatással, amikor mi óvó 
nénik elmegyünk az újonnan érkező kiscsoportosokhoz, hogy elvigyük a jelét és saját 
környezetében találkozhasson a gyermek velünk. 
Szeptember 1-jén pedig a „régi” óvodásokat a „CICA”(kis-középső) és a „VUK”(középső-
nagy) csoport várta. Majd szeptember közepétől az óvodánk már a gyerekzsivajtól volt 
hangos. Mindenki megszokta az óvoda szokás- és szabályrendszerét, a csoportját, az óvó – 
és dajka néniét. Igyekeztünk jó hangulatot, családias légkört teremteni a csoportokban, mert 
csak így lehet eredményesen dolgozni. A nagycsoportban a legfontosabb feladatom, hogy 
az iskolába menő gyereket felkészítsem a sikeres iskolakezdésre.  

A komplex foglalkozásokon túl októberben több programot is szerveztünk a 
gyerekeknek. Kezdődött az ugráló vár és arcfestéssel, amit a gyermekek nagyon szerettek 
és élveztek, és még közösen homok képet is készíthettünk. 

 
 
Aztán eljöttek a tűzoltók is az oviba, amikor is eljátszhattuk, hogy mit kell tenni egy 
esetleges tűz esetén és még egy nagycsoportos gyermeket is „kimentettek” az öltözőből. 
Ezután bemutatták a tűzoltóautó felszereléseit és belülről is kipróbálhatták azt. 
Felpróbálhatták a tűzoltók ruháját, sisakját. Legvégül pedig a locsolótömlővel 
célozhatták a bóját. 

 
 
A „Nagymamák és Nagypapák” napján csoportonként terveztünk kézműves 
foglalkozásokat, amit a gyerekek a nagyszüleikkel együtt közösen végezhettek. Legvégül 
megkóstolhattuk Marika mama palacsintáját, és Ibolya mama süteményét, voltak, akik 
üdítővel és teasüteménnyel is kedveskedtek. Ezúton is szeretnénk megköszönni, hogy 
gondoltak ránk. 

 
 
A rendőrök is ellátogattak hozzánk. A gyerekek rendőrségi fegyverzeti anyagokat 
(bilincs, gumibot, pisztoly) és az egyenruhát felpróbálhatták, majd a rendőrautóval tettek 
egy kört az óvoda körül szirénázva. A rendőr bácsik fluoreszkáló karkötővel és 
matricával ajándékozták meg az ovisokat. 

 
 
Október végén a román nemzetiségi hagyományokkal ismerkedtünk meg, és a konyhás 
nénik csorba levessel kedveskedtek ezen a napon. 
 

 
 
Ezzel nem érnek véget a programjaink tervezünk még téli játszóházat a szülőkkel, várjuk 
a Mikulást, és Karácsonyi Ünnepséggel is készülünk. 
Reméljük a gyerekeknek, szülőknek, nagyszülőknek is olyan örömet és élményt 
nyújtottak a programjaink, mint amilyen nagy szeretettel készültünk rá. 
            

 
 
 
 
                                            

Erdősné Marik Mónika 
Nagycsoportos óvónő     
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Gyerekszáj: 
 
1., Megérkeztek az oviba a bordásfalak. Szabi boldogan szalad az óvó nénihez és lelkesen mondja: 
- Óvó néni, olyan jó, hogy most már az oviba is van „gerinces fal”. 
 
2., Marika játék időben odamegy az óvó nénihez és azt kérdezi: 
- óvó néni játszunk együtt a „remória” kártyámmal? 
 

Erdősné Marik Mónika 
Nagycsoportos óvónő     

 

Zöld-fehér álom 

 
 
2012. augusztus 18-án a Kötegyáni Sportkörnek is megkezdődött a szezonja a megye III-ban. Sajnos az előző szezont nem úgy 
fejeztük be, ahogy szerettük volna. Vajon ez a szezon is viharfelhőkkel teli lesz? 

 
Nagy változásokkal kezdtük meg a bajnokságot. Csapatunk új mezeket is 
szerzett, ami már hűen tükrözi a pályán küzdő játékosaink zöld-fehér 
vallását. Szerintem sokan nem tudják, de a csapatunk alapszíne a zöld-fehér. 
Ilyen szellemben terveztem meg a csapatunk logóját is, ami azóta hivatalossá 
is vált. Régóta nagy álmunk volt, hogy saját mezünk legyen, aminek a 
hátulján a Kötegyáni SK olvasható, most ez valóra vált. Azonban ez a mez, 
nem egyszerű sportfelszerelés, hanem a megújulás és a remény jelképe is. 
Új emberek érkeztek hozzánk, akik nagymértékben hozzájárulnak a csapat 
sikereihez. Újra kezdte pályafutását Ujj Laci, aki az utóbbi időben a buli 
meccseken mutatta meg tudását. A játékán még mindig lehet érezni a 
motivációt és a tapasztalatot. A Csanádapácai Előre FC-ből érkezett vissza 
hozzánk Borsi Peti, aki először egy buli meccsen játszott a csapatunk 
színeiben. Már akkor megmutatta, hogy mennyire gólerős játékos, ezért a 

vezetőség úgy döntött, hogy leigazoljuk őt is. Botos Krisztián új igazolással került be a csapatunkba. Legutoljára a kötegyáni ifi 
csapatban rúgta a labdát, azonban még mindig megvan a rutin és a technika nála, így egyértelműen került be a csapatunkba. Krisztián 
testvérét, Arnit a Méhkeréki SE ifi csapatából igazoltuk le. Fiatal játékos, de megfelelő tudással rendelkezik ahhoz, hogy megállja a 
helyét a felnőtt játékosok között is. Szintén Méhkerékről igazoltuk le Balázs Benjamint is. Természetes, hogy a játékán még lehet érezni 
a tapasztalatlanságot, de idővel ő is át fogja érezni a megye III tempóját. A kapus poszton is erősítettünk, a Méhkeréki SE-ből érkezett 
hozzánk Bálint Laci. Új emberekkel, új reményekkel kezdtük meg a menetelést a bajnokságban. 
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Sajnos az előző szezon több szempontból sem váltotta valóra az 
elvárásainkat. A legnagyobb veszteség 2012. június 8-án ért 
minket, amikor elvesztettünk egy nagyszerű barátot, Mike Istvánt. 
Az egész csapat megrendülten és összetörve fogadta a hírt. Pista 
mindig hűséges volt a csapatunkhoz, minden meccsen ott állt és 
mosolygott vagy idegeskedett a kispadon. Hűségesen írta a 
statisztikáit és a tudósításait. Mindenki tudta, hogy Ő volt a csapat 
szíve és lelke. Hatalmas űrt hagyott maga után. Minden hazai 
mérkőzésen várjuk, hogy mikor kiállt fel az ő érdes hangján, sajnos 
azonban ezt már nem hallhatjuk többet. 
A nyári szünet mindenkinek jót tett, mindenki át gondolta, hogy mit 
rontottunk el. A vezetőség is új célokat tűzött ki, amit mindenáron 
el kell érnünk. A bajnokságban ezúttal 12 csapat vesz részt. 
Újoncként üdvözöltük a bajnokságban Nagybánhegyes és Kunágota 
csapatát. Az első mérkőzésen kiütéses győzelmet (8-0) arattunk 
Telekgerendás együttese felett. Ez egy remek kezdése volt a 

bajnokságunknak, azonban a második mérkőzésen sem adtuk fel. Azzal a kevermesi csapattal vívtunk csatát, akik veretlenül érkeztek 
hozzánk. Azonban a kötegyáni srácok most is megmutatták, hogy más csapat vagyunk, mint az előző szezonban. Ezúttal 6-1-re nyert a 
csapatunk. A mérkőzés után már mindenki érezte, tudta, hogy célunk van, amit minden áron (szabályos keretek között) el fogunk érni. 
 
Szeptember 8-án eljött egy rangadónak az ideje. Kardos-
Örménykút csapatához látogattunk el. A két csapat mindig parázs 
és izgalmakkal teli, iramos mérkőzést vívott egymással. Nem 
történt ez másképp most sem. Két hasonló erősségű csapat csapott 
össze a 3 pontért a pályán, amit most a kötegyáni csapat hagyott el 
győztesen. Önbizalmunk a győzelem hatására megkétszereződött, 
így nagy reményekkel vártuk a Szarvasi LSZK elleni mérkőzést, 
amit 5-0-s arányban meg is nyertünk. Szeptember 22-én ahhoz a 
Szarvas FC II-höz látogattunk el, akiknél tavaly félbeszakadt a 
mérkőzésünk. Mint emlékszünk a tavalyi Kötegyán – Szarvas 
mérkőzés botrányként vonult be a megyei/országos hírekbe. 
Természetesen tökéletesen működött a pletyka gépezete, mivel 
olyan sztorikat olvastam az internet pöcegödrében, amiknek nem 
hogy az igazságnak, de még egy kitalált mesének is gyenge volt. 
Ennek megfelelően számítani lehetett rá, hogy nagyon izgalmas és 
szoros mérkőzést játszunk. A mérkőzés előtt izzott a levegő, 
mindenki érezte, hogy nem csak egy egyszerű megye III-as mérkőzésről van szó. A csapatunk remekül helytállt a tavalyi bajnok ellen, 
azonban a játékvezető nem akarta, hogy pontokat orozzunk el a bajnoktól, ezért tett róla, hogy a mérkőzést elveszítsük. Kettő sárga lapot 
és kettő pirosat osztott ki a játékosainknak. Kétszer kerültünk emberhátrányba, így nem tudtunk pontokat lopni a bajnoktól. Letörten és 
szomorúan vettük tudomásul, hogy Szarvason nem verhettük meg a bajnokcsapatot. A szarvasi vereség után Kétsoprony csapatát 
győztük le 3-1-re hazai pályán. Majd ismét beleszaladtunk egy vereségbe, az „újonc” Nagybánhegyesnél. Elérkezett a pont, hogy a 
játékosok ismét elgondolkozzanak, hogy mi a kitűzött célunk. Szerencsére időben sikerült összeszedni magukat, mert a kötegyáni csapat 
mumusának számító Csárdaszállás csapatát sikerült 2-1-re megverni. Ez a győzelem újra visszaadta az önbizalmunkat. Október 28-án a 
szintén újonc, Kunágota csapatát győztük le. November 3-án az eddig veretlen Gerendás csapata érkezett hozzánk. Tudtuk, hogy nagyon 
jó csapatuk van, és mindent meg fognak tenni a győzelemért. Mi is tisztában voltunk azzal, hogy nekünk nyernünk kell, ha a bajnoki cím 
a cél. Nagyszerű csapatjátékkal és egyéni akciókkal 3-1-re legyőztük az előttünk álló vendégeket. Az őszi szezonban még egy mérkőzése 
lesz a Kötegyáni SK-nak. Kamut együttesével csapunk össze idegenben. Nehéz mérkőzés lesz, mert a kamuti csapat is nagyon 
megerősödött. Olyannyira, hogy képesek voltak otthon megverni a Szarvas FC II-őt. Nehéz mérkőzésnek nézünk elébe, de bízok a 
csapatunkban.  
 
Csapatunk megváltozott, mivel egy közös cél érdekében állnak ki hétről-hétre az ellenséggel szemben. Kiállnak egymásért, és segítik 
egymást. Kevesebb a vita és a veszekedés, csak a játékra összpontosítanak. Ebben a csapatban benne van, hogy megnyerje a 
bajnokságot. Több szurkoló majdnem minden mérkőzésre elkíséri kicsiny falunk csapatát. Bízok benne, hogy egyre több kötegyánit 
fogja érdekelni a Sportkör, meg is érdemelnék. 
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Hadi Imre 
                            vezérszurkoló 

Testvértelepülésünk - Kápolnásfalu 
 
 

Nemes János polgármester úr vezetésével az önkormányzat képviselő testülete 2012. július 13-16. között hivatalos látogatást tett 
Kápolnásfaluban Benedek László a település polgármesterének meghívására. 
 
 
Kápolnásfalu a központi Hargita-hegység délnyugati előterében, a Nagy-
Homoród és Kis-Homoród folyók vízválasztóján a 13A. műút mentén, 
Székelyudvarhelytől 22, Csíkszeredától 30 km-re fekszik csodálatos festői 
környezetben. Nem túlzás, ha azt mondom: Erdély egyik ékszerdoboza. 
Az itt lakó székely emberek barátsága, vendégszeretete párját ritkítja, ahogyan 
fogadják az oda látogató embereket. 
Kötegyán község és Kápolnásfalu között 2004. szeptember 21-én került aláírásra 
Kápolnásfaluban a testvér települési megállapodás. 
A megállapodást követően a két település között rendszeresek voltak a találkozók, 
látogatások. 2011 óta kiemelt lendületet kapott településeink közötti kapcsolatok 
elmélyítése. 
 
Miben nyilvánultak meg ezek? 
 
Rendszeressé váltak egymás rendezvényein való részvételek. Ilyen kiemelt nagy 
rendezvények mindkét település életében a Kötegyán és Kápolnásfalu falunapi 
ünnepségsorozatok, ahol kölcsönösen megismerkedhettünk településeink 
mindennapi életével, kultúrájával, szokásaival, hagyományaival. 
A jövőben szeretnénk, ha minél több kötegyáni és Kápolnásfaluban élő ember 
látogatna el egymás településeire. Ennek ékes példája volt a 2012-es év, amikor 
két család érkezett Kápolnásfaluból a Kötegyáni Falunapokra a hivatalos 
küldöttségen kívül. 
Tekintettel az önkormányzat nehéz pénzügyi helyzetére a három napos hivatalos 
látogatás költségeit mind a polgármester, mind a jegyző illetve a képviselő 
testület tagjai saját költségükből fedezték. 
 
 
 
             Szőke János  

Pénzügyi és gazdasági  
      bizottság elnöke 
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Ez is a múlthoz tartozik 
 

Olvasom egy 1958-ban kiadott  ,,BÉKÉS MEGYE 
ISMERTETÉSE ÉS UTIKÖNYVE” c. kiadványban, hogy 
mennyi a megye valamennyi településének a lélekszáma. Ebben 
a kiadványban Kötegyán lakosainak a lélekszáma 1958-ban 
3300 fő volt. Amikor először olvastam meglepődtem, bevallom 
egy kicsit ma is kétségbe vonom. Aztán forgatom a kezemben 
az ,,ÚJ MAGYAR LEXIKON”-t melyben az ország 
valamennyi településének a lélekszáma olvasható. Ebben 
Kötegyán lakosainak a lélekszáma 1960-ban 2500 fő volt. Ha 
emlékezetem nem csal, akkor az 1980-as népszámlálási adatok 
szerint már ,,csak” 2200 fő volt. Ha az információim jók, akkor 
ma a falu lélekszáma 1400-1500 fő között ingadozik. 
Tehát a fenti adatok azt bizonyítják, hogy a második 
világháború óta a falu lakosságának száma fokozatosan 
csökken. Kicsit ellentmondásosnak tűnik, hogy amíg a 
lélekszám csökken, a lakások száma növekedik. A háború előtt 
a lakóházak számozása folyamatos volt. A legmagasabb 
számozású lakóház 548 volt. (Őrzöm ezt a táblát) Ma ez a 
Lenin u. 2. sz. lakóház. A faluhoz tartozott még 98 tanya. A 
vasútállomás lakóházai is tanya számozást kaptak. A 
lélekszámot és a lakosok számát figyelembe véve ez azt 
jelentette, hogy egy lakóházban több generáció élt együtt. 
A háború után az építési telkek /házhelyek/ parcellázása után 
lassan megindult az építkezés. Az állam kedvező feltételekkel 

/3 %-os kölcsönnel/ segítette az építkezőket. Az építtetők 
viszonylag kedvező áron vásárolhatták az építőanyagot. Az 
építkezések többsége kalákában történt. Szomszédok, rokonok, 
baráti közösségek segítették egymást. Különösen az 1960-1970-
es években volt a nagy építési korszak. Megszűntek a tanyák, 
sok régi öreg házat lebontottak, helyére újat építettek. A 
villanyhálózat, a vízvezeték hálózat, majd a gázvezeték, stb. 
kiépítése lehetővé tette, hogy ma már a legtöbb lakás 
komfortos, még a szennyvízhálózat hiányzik. A több évtizedes 
építkezés eredménye az lett, hogy 1950. és 1990. között a sokat 
emlegetett 40 év alatt Kötegyánban (nem a teljesség igényével 
írom) 450 lakóház épült. Hogy mennyi épült 1990. óta annak 
megszámolását a kedves olvasóra bízom (azt nem számoltam). 
Nem fényes villák, nem cifrapaloták épültek, hanem szerény 
családi lakóházak, melyeknek fedele alatt a családok békésen, 
boldogan, harmonikusan élték munkás hétköznapjaikat. 
Mind ez igaz, mondanák sokan, de nem volt ennyi autó. Mi 
meg mondjuk, hogy igaz, de az élet mindennapi legfontosabb 
feltételeit fontossági sorrendbe állítva nem is az autó volt a 
legfontosabb. Ma már persze az autó is létszükségletté vált. Így 
is van definiálva ,,a kielégített igény szükségletté válik”. Ma 
már ennek az igazát bőrünkön tapasztaljuk. 
Röviden összefoglalva: a múltat megtapasztaltuk, a jelennek 
tanúi vagyunk, a jövőnek csak a remény marad. 

 
Balogh Elek 
      tanár 

 

Jézus születése 
A Megváltó születése 

Lukács 2:1—7 
 
Augusztus, a hatalmas római birodalom nagy császára parancsolatot adott ki, hogy mindenkit írjanak össze az egész birodalmában, mert 
meg akarta tudni, hogy hány ember felett uralkodik. Az összeírás érdekében minden alattvalójának nem a lakóhelyén, hanem a születési 
helyén kellett jelentkeznie. 
 
Micsoda sürgés-forgás lett egyszerre a hatalmas birodalom egész területén. Százak és ezrek indultak útnak, hogy elmenvén a 
szülőfalujukba, összeírassák magukat a hatósággal. Szidták a császárt, hogy ilyeneket talál ki. Őt egy csöppet sem izgatta, hogy oly sok 
embernek utazgatnia kellett az ő szeszélye miatt. József és Mária nagyon megdöbbentek. Názárettől, ahol laktak, nagyon messzire volt 
Betlehem, ahol születtek. Ők ugyanis a Dávid családjából valók voltak. Kész csapás volt ez most, amikor a legnagyobb szüksége volt 
Máriának az urára. Nincs más hátra, Máriának is el kell mennie Józseffel együtt Betlehembe. Összecsomagolt hát Mária mindent, amire 
nekik és a megszületendő gyermeküknek szüksége lehet, és útnak indult ő is Józseffel együtt Betlehembe. 
 
Szomorú volt Mária. Hát az Úr megfeledkezett volna róluk? Ő olyan hatalmas, Ő elrendezhette volna úgy is a dolgokat, hogy neki ne 
kellett volna éppen most ilyen hosszú útra indulni. Valóban, az Úr olyan hatalmas, hogy megtehette volna, ő azonban nem akarta 
megtenni. Ellenkezőleg. Ő éppen azt akarta, hogy Mária Betlehemben szülje meg gyermekét s így a gyermek Dávid fia legyen. Mikeás 
próféta már rég megjövendölte, hogy a Messiás Betlehemben fog megszületni. Ennek a próféciának is be kellett teljesednie. Éppen 
azért intézte úgy az Úr a dolgokat, hogy Augusztus császár éppen abban az időben rendelje el az összeírást. A császár persze nem tudta 
ezt, ő abban a hitben volt, hogy ő mindenek felett való. Eszébe sem jutott arra gondolni, hogy az Úr uralkodik. Arról pedig még 
kevésbé volt fogalma, hogy Názáretben lakik egy egyszerű leány, akinek Betlehembe kell mennie s azért történik minden úgy, ahogy 
történik, hogy az Isten akarata beteljesedjék az egész világon. 
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József és Mária sokkal többet tudtak, mint a császár, ámbár 
akkor még ők sem értettek mindent. József első dolga volt, 
amikor Betlehembe érkeztek, hogy éjszakai szállást keressen 
Máriának és magának. Máriának különösen is nagy szüksége 
volt pihenésre ez után a hosszú, fárasztó utazás után. Rajtuk 
kívül azonban még igen sok idegen érkezett akkor Betlehembe, 
úgyannyira, hogy mire ők odaértek, már minden szálló tele volt 
vendégekkel. Bárhova ment is József, mindenütt azt felelték a 
kérdésére, hogy nincs hely. Még egy szabad ágyat sem talált 
Máriának a szállodában. Elsősorban is a szállodát foglalták el a 
városba érkezett idegenek. 
 
Mit tegyenek? Mária csak nem maradhat az utcán éjszakára? 
Mindenki láthatta rajta, hogy ha valakinek, úgy neki igazán szüksége van pihenésre. És még sincs senki, aki átadna neki a helyét? 
Fáradtan, szomorúan tartott Mária és József az istálló felé, s ott az egyik sarokban csinált József szalmából ágyat Mária számára, hogy 
kipihenhesse magát. Holnap majd csak találok valahol helyet — gondolta József — s a gyereknek mégse kell megszületnie egy 
istállóban. 
 
Pedig mégis úgy történt, amire senki sem számított: istállóban született meg a gyermek. Szégyenteljes eset volt ez, az egész világ 
sírhatott volna szégyenében, hogy így történt: a Messiás istállóban született. 
 
És vajon tudott erről az Isten? Igen, tudott. Az Úr uralkodott akkor is az egész világ felett s ott is úgy történt minden, ahogy az Isten 
akarta. 
 
Hát az Isten azt akarta, hogy ilyen szégyenteljes körülmények között, ilyen helyen szülessen meg a Megváltó? Igen, ő akarta így ezt is. 
 
Mert Ő az Isten által rég megígért Gyermek, kire az összes földön élt hívők vártak Ádámtól és Évától fogva Józsefig és Máriáig; azért 
jött el erre a világra, hogy az embereket megszabadítsa az ördög hatalmából, és visszaadja Istennek az embert. A világ bűnös, 
gonoszságával rászolgált az Isten ítéletére. Azért nem volt hely az isteni Gyermek számára ezen a világon, mert nagyon bűnös, gonosz 
volt ez a világ, méltó az ítéletre! 
 
Ez a Gyermek pedig azért jött el a világra, hogy átvegye a világ megérdemelt büntetését és elszenvedje az ember helyett az Isten 
igazságos büntetését. Csak ezért hagyta el az Isten Fia az ő mindenek felett való hatalmát, dicsőségét, amelyben uralkodott addig a 
mennyben. 
 
És most mint a legszegényebb, legelhagyatottabb gyermek feküdt a legnyomorúságosabb helyen, a világ egyik istállójában. Nem volt 
ez tévedés, mert az Isten így akarta. 
 
Mária pedig, — noha nem is értette mindezt egészen, — nagyon gazdagnak érezte magát mindenek ellenére, amikor megszületett a 
gyermeke. 
 
Mária fia! De csodák-csodája: az Isten Fia is! Az ő gyermekük s ugyanakkor az egész világ Megváltója is: Ki is érthetné meg ezt? Még 
a szülők maguk sem. De ha nem is értették, hitték ezt Mária és József is. Azért érezték magukat nagyon boldognak. Isten mindent jól 
elrendezett. A Megváltó megszületett. Itt van Isten az emberek között, a kezükbe vehetik, csókolhatják. Oly közel jött Benne Isten az 
emberhez, amilyen közel még a paradicsomban sem. Isten Fia a földön. Az Isten Egyszülöttje meg fogja szabadítani népét. 
 
Mikor besötétedett, elcsendesedett minden az istállóban, és nagy csönd ereszkedett az egész városra is. Csak József és Mária szíve vert 
hevesebben, mert arra gondoltak boldogan, hogy a Megváltó megszületett. Most már minden másképp lesz. Kegyelmes az Isten! 
Minden jó, a legnagyobb szükség, nyomorúság idején is. 
 
 

Susánszki Imre a Szerkesztő Bizottság vezetője 
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Testvértelepülésünk - Nagyzerind 
Nagyzerind jeles szülöttei 

Tabajdi Károly 
 

Tabajdi Károly 1833. november 10-én született Nagyzerinden. Édesapja, a nagy 
tekintélyű Tabajdi Dániel, jegyző volt. Elemi iskoláit itt, szülőfalujában végezte, a 
gimnáziumot, valamint jogi tanulmányai első két évét Debrecenben, az utolsó kettőt 
Pesten végezte. 27 évesen ledoktorált és már a következő évben, 1861-ben Arad 
megye első aljegyzője. 1867-ben, a kiegyezés után már főjegyző, 1869-ben pedig 
Pécskán kincstári ügyész, később pedig a királyi törvényszék elnöke lett. 1871-ben 
megválasztották Arad megye alispánjává. 
Tabajdi Károly életéhez számos nagy tett fűződik, többek között az 1871-es törvény 
alapján létrehozott, megyei jegyzők nyugdíjintézete. 1879-ben árvíz pusztította el a 
falu jó részét. Az árvíz után, Tabajdi közbenjárására kapott segélyt a falu, az ő jó 
voltából sikerült újjá építeni szülőfaluját. 

      
Tabajdi Károly emléktáblája a zerindi iskola falán 

 
 
A tragédiát egy szemtanú, bizonyos Sándor Károly versbe is szedte „Nagyzerind vésznapjai” címmel. 
 
„Lelkes Alispánunk, hogy bajunk értette, 
Nyomorúságunkat nagyon szívre vette. 
A helyszínen termett, mint jó tevő Angyal, 
Vigaszt hintvén széjjel, szép szelíd szavával. 
Mert hajóra ülve rendre megvizsgálta, 
Rombolt utcánkat sorra, mind bejárta. 
Itt intézkedést tesz a vízeresztésről, 
Amott rendelkezik a sok éhezőről. 
Itt biztat, bátorít, ott egy főmérnökkel 
Mit magával hozott, jól intéz mindent el. 
Szép biztató szava füstbe nem is mene, 
Általa gyűlt segély szép összeget teve. 

Felterjeszté ügyünk, több helyt a megyében, 
Általa részesít királyunk „Kegyében”. 
Arad megye számos községe- városa 
A kegy ajánlatot Zerindnek meghozza. 
Király őfelsége ezt megkoronázza, 
Kétezer forintot őreá ruházza, 
Hogy szülővárosát vele segítse meg, 
Királyunk jó szíve, szavára indult meg. 
Ha Nagyszalontának van becses Aranya, 
Van Nagyzerindnek is egy aranybányája, 
Ahonnét az áldás Zerindre csepeg, foly, 
Éltesse az Isten, ez Tabajdi Károly” 

 
 
Összehasonlításképpen: Szegedet ugyan ebben az évben pusztította el az árvíz, és ők is 
kétezer forint gyorssegélyt kaptak. Már pedig Szegeden jóval több épület ment tönkre és 
család maradt lakás nélkül, mint Zerinden, tehát tetemes összegnek számított ez abban az 
időben. 
1879-ben kinevezik főispánnak, majd 1880-ban Krassó megye főispánja is. Tabajdi 
felismerte az etnikai jó együttélés szükségességét. Igyekezett feloldani a magyarok és 
románok közötti súrlódásokat. 
Minden téren otthonosan mozgott, a Kölcsey Egyesületnek például alapító tagja volt, aminek 
egyben haláláig elnöke is. Az egyesület tiszteletbeli tagnak Jókai Mórt választotta, később 
Dr. Márki Sándort. Az egyesület 1884-ben megjelentette az első évkönyvét, amelynek 
Tabajdi az egyik szerzője volt. Tabajdi Károly 1886. október 7-én hunyt el, azon kevés 
személyiségek egyike volt, akinek még életében elismerték munkásságát. Az aradi 
Felsőtemetőben található nyughelyének sírfelirata: „TABAJDI KÁROLY főispán, kir. 
Tanácsos, a Lipót-rend lovagja 1833-1886”. 
 

        Tabajdi Terézia sírköve 
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Balogh István, Balogh Péter unokaöccse volt, Tabajdi Terézia férje, Tabajdi Károly testvére. Móricz Zsigmond Légy jó mindhalálig 
című könyvében, a XI. fejezetben tesz említést róla: 
 
,,Tudja maga, ki volt az a Balogh Péter püspök? Az a Balogh Péter Isten kegyelméből, egy kisded lumen volt, de Isten irgalmából egy 
hatalmas karakter. 
-A gyűlés megtartását megtiltom: őfelsége  Császár nevében. 
Arra azt feleli Balogh Péter: ,,-Én pedig a gyűlést ezennel megnyitom őfelsége, az Isten nevében…” És most rekomendálom magamat. 
Isten álgya.” 

Ebben a könyvben van megemlítve a nagy tekintélyű Balogh Péter püspök, aki Nábrádon született 1792-ben. Nagyszalontára 
segédlelkészként került 1821-ben, ahol 1822-től lelkész, 1832-től esperes, 1858-tól püspök helyettes, 1860-tól pedig a Tiszántúli 
Egyházkerület püspöke. 1870. november 23-án halt meg Debrecenben. 
A Légy jó mindhalálig zerindi vonatkozása az, hogy a könyvben említett Balogh Péter püspök unokaöccsének a felesége, a zerindi 
temetőben nyugszik. 
 
Kertész Gábor  
 
Zerindi lakos volt egykor az a Kertész Gábor, akinek leszármazottai Kertész Lajos, és fia Andor. Az ő emléktáblájuk a gyulai városháza 
falán van kiállítva. A márványtábla szövege a következő: 
 
Ebben a házban élt családjával Kertész Lajos, 1899-1974, zenetanár, a református egyház és a város kulturális életének jelentős 
személyisége. 
Itt töltötte gyermek- és ifjúkorát Kertész Andor, 1929-1974, debreceni és hallei professzor, nemzetközi hírű matematikus, az absztrakt 
algebra kiemelkedő kutatója. 

Szomszédos települések híres szülöttei  
 
Nem csak Zerindről származtak kiváló személyiségek, a szomszédos, Körösköz falvai is dicsekedhetnek ilyen nagy tekintélyű 
emberekkel. Feketegyarmatról Bíró Miklós és Gyarmati Lukács az 1500-as évek végén már a wittenbergi egyetemen tanult. Erdőhegyi 
születésű, Kerekes Ferenc, a Lúdas Matyi első kiadója, és Balogh Ernő, a kolozsvári Bolyai egyetem egyik alapítója. Ágyai születésű az 
erdélyi líra nagy magányosa, Olosz Lajos, valamint Szabó Magda írónő édesapja is ágyai származású. Simonyfalvi gyökereket ápol 
Simonyi Imre, József Attila-díjas költő. 
 
 
 
Emlékművek  
 
 

 A református templom. 
 1994-ben állították fel a református templom előtt a világháborús 

áldozatokat és a mindenkori hősöket megörökítő emlékoszlopot. 
 Kopjafa emlékezik az 1956-os forradalom áldozataira. 
 Az 1849-es amnesztiát elismerő emléktábla. 
 Az ártézi kút oroszlánfejeivel és annak márványtáblája a község nagy 

ékessége, márványtábláján ez áll: „Ezen kutat építette Nagyzerind községe, 
Kolozs Jánosné Vida Mária nagylelkű adományának felhasználásával 1903 
évben.” 

 
 Forrásanyag : Wikipédia 

          A zerindi ártézi kút 
 

            
            Susánszki Imre a Szerkesztő Bizottság Vezetője 
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Tisztelt Olvasók, kedves kötegyániak! 
 

A sarkadi Ady Endre-Bay Zoltán Középiskola és Kollégium örömmel vette Nemes János polgármester úr felajánlását, miszerint 
intézményünk lehetőséget kap a bemutatkozásra a Kötegyáni Hírmondó Újságban. 
Fontosnak érezzük, hogy ezen az oldalon elsősorban kötegyáni gyermekeinkről adjunk hírt, mivel – Önökhöz hasonlóan – bennünket is 
büszkeséggel tölt el, hogy a kötegyáni általános iskolások szívesen választják középiskolánkat évről évre.  
Kistérségünk jó minőségű oktatási rendszere többek között annak is köszönhető, hogy a települések intézményei, vezetői felelősséget 
éreznek a felnövekvő generációk iránt, fontosnak tartják az iskolák közötti együttműködést, a napi szintű kapcsolattartást. Így van ez 
Kötegyán és Sarkad esetében is, hiszen kölcsönösen tudjuk egymást segíteni mind szakmailag, mind emberileg.  
Bízunk abban, hogy a lap hasábjain olvasott cikkek és a kötegyáni gyermekek mosolya továbbra is meggyőzi Önöket arról, hogy 
érdemes a sarkadi középiskolát választani. 
Magam, kollégáim és a sarkadi középiskolások nevében kívánunk Önöknek áldott, békés, boldog karácsonyt! 

Zámori Ida 
igazgató 

 
PORTRÉK 

   
 
Beregszászi Barbara (9.C), Szabó Kata (9.C) és Bravik Krisztián (10.A) a mi intézményünket választotta továbbtanulás céljából. 
Jószellemű, szimpatikus diákokat ismertem meg személyükben. A velük folytatott beszélgetés során örömmel állapítottam meg, hogy jól 
érzik magukat nálunk. Barbi röplabdázik és imád táncolni, szereti új otthonát, a kollégiumot. Kata szépen mond verseket, s 9.-es létére 
novemberben megnyerte az Ady Endre szavalóversenyt. Örül a változatos iskolai programoknak. Mindkét lány kedveli a lovaglást. Barbi 
ápolónő, Kata óvónő szeretne lenni. Krisztián a tanulás akadályait ugyan kissé nehezen veszi, de iskolánk színjátszó csoportjának egyik 
legügyesebb tagja.  Többször felléptek már a gyulai várban, játszottak a Ladics-házban és a Végvári Estéken is. Élete nagy szerelme az 
éneklés.  
Kötegyán népe büszke lehet, hogy ilyen és hasonló fiatalokat nevel és bocsát útjára, akik (adottságaikhoz, képességeikhez mérten) 
általában megállják helyüket iskolánkban és további életükben. Sok sikert kívánunk mindannyiuknak. 

 
Nagy Ferenc 

HÍRMORZSÁK 
 

 Augusztusban iskolánk kollégiumában gólyatábort szerveztünk 9.-es diákjaink számára, megkönnyítve az új fészekbe való 
beilleszkedést. 

 Az ősz folyamán tanulóink hullámvasutazhattak, óriáskerekezhettek a Vidámparkban, s voltak akik balatoni kiránduláson 
vettek részt. 

 A környéken élő 8.-osok részére több ízben szerveztünk nagy érdeklődésre számottartó versenyeket, vetélkedőket. Ilyenek 
voltak az Ismerd meg Békés megyét!, az Angol-amerikai Országismereti Vetélkedő és a Nyelvőrző verseny. 

 Iskolánkban kézilabda-, röplabda-, tenisz-, horgász-, gitár-, színjátszó, művészeti és újságíró szakkör is működik. 
 Október 15-16-án  Merre tovább? címmel beiskolázási napokat tartottunk. 15 településről (Kötegyánból is) összesen 206 

nyolcadikos diák érkezett hozzánk, hogy bepillantást nyerjen középiskolánk életébe. 
 A kötegyáni általános iskolában vendégtanított Tóthné Leelőssy Andrea tanárnő és Mark Patton lektor. 
 Felsőbbéveseink ősszel ellátogattak a békéscsabai Szent István Egyetemre és a Szegedi Egyetemre is. Mindkét helyen némi 

képet alkothattak az ott folyó oktatásról. 
 Végzőseink november 5-én az Országházban jártak, ahol részt vettek a Parlamenti Különóra elnevezésű programban. 
 November 19-22. között került megrendezésre iskolánkban a nagy múltra visszatekintő, gazdag programokat felvonultató Ady-

Hét. 
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Csoportkép (Kötegyán) 

 

Kürti család - A IV. generáció 
 
Kata életútját nem követtem tovább. Valószínű felnőtt és elszármazott, mert a holtak között sem találtam a nevét. 
 
                                                                                       I./2.7.1 
 
 
 

      I./2.7 
                                                                         I./2.7.2 
    esküvő 
1802.02.15 
 
                                                                                        I./2.7.3 
 
 
 
 
Ennek az ágnak itt vége szakadt. 
A három gyereknek anyja, a bő vérű cigány Hamza Kata férje halála után, 1816-ban a III. családvonulatban Kürti Jánosnak is (és még 
másoknak is!) további gyermekeket szült (pl. Hadi Istvánnak is egyet). 
 
                                                        I./2.11.1 
 
 
          I./2 11.2 
                   I./2.11                            Hasonlóan Kürti Gergely Katájához,  az Ő 
                                                                                        halálhírét sem olvashattam, feltehetően Ő 
  esküvő                                                               is elhagyta Kötegyánt. 
1821.09.25 

                                              I./2.11.3 
            
                                                                                               Nevet sem kapott szegény gyerek, himlõ- 
                                                                                           ben meghalt. 
 
 
Kürti András halála után özvegye, Fazekas Erzsébet férjhez ment özv. Széplaki János juhászhoz. Ebből a házasságból nem találtam 
leszármazottat. 
Az első családvonulat eddig tartott. Több Kürti ebből a tőből nem származott. 
              Kürti Attila 
               nyugdíjas 

Kürti András 

1789 08.29-1826 05. 06 

Kürti Gergely 

1778 09 30-1812 06 09 

Kürti István 

1809 10 14 - 1811 04 13 

Kürti Zsuzsanna 

1808 06 18 - 1808 09 18 

Kürti Mihály 

1809         -1813 03.03 

      Kürti Kata 

1813 06.30- 

........................ 

1821         -1823 02.06 

Kürti Kata 

1806 08 04 - 
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Recept Klub 
Diós töltött pulyka 

 
 
Hozzávalók:  - 1 konyhakész bébi pulyka /4-4,5 kg/ 
  - só, bors 
  - 6 szikkasztott zsemle 
  - 1 kk. koriandermag 
  - 1+1 nagy fej hagyma 
  - 8-10 gerezd fokhagyma 
  - 150 g húsos, füstölt szalonna  
  - 150 g pulyka vagy csirkemáj 
  - 120 g dió 
  - 100+40 g vaj vagy margarin 
  - 1,5 dl tej 
  - 2 dl tejszín 
  - 1 púpozott kanál kurkuma 
  - 1 nagy csokor petrezselyem 
  - 4 tojás 
  - 1 ek. szárított majoránna 
  - 2,5 dl félszáraz fehérbor 
  - 1-2 narancs 
  - 1 kis üveg áfonya vagy ribizli dzsem 
 
 

1. A pulykát megmossuk, kívül-belül besózzuk. A sütőt előmelegítjük 200 oC-ra. A töltelékhez a zsemléket 2x2 cm-es kockákra 
vágjuk, a koriendert durvára törjük. A hagymákat és a fokhagymát meghámozzuk. 1 fej hagymát, a szalonnát és a májat 
felkockázzuk, a diót darabosra vágjuk. Nagyobb serpenyőben felolvasztunk 100 g vajat/margarint, beleforgatjuk a koriandert és 
a zsemlekockákat, sütőpapírral bélelt tepsibe terítjük, és a forró sütőben ropogósra sütjük (10-12 perc). Mély keverőtálba 
csúsztatjuk, a sütőt melegen tartjuk. 

2. A szalonnát és a hagymát megpirítjuk, rádobjuk a májat, 2-3 perc múlva lehúzzuk a tűzről, hozzáadjuk a diót. A tejet a 
tejszínnel és a kurkumával felforraljuk, a zsemlekockákra öntjük, hűlni hagyjuk. Hozzáadjuk a finomra vágott petrezselymet, a 
májas keveréket, a tojásokat, ízlés szerint sót, borsot. 

3. Szárazra töröljük a pulyka nyak- és hasüregét, bedörzsöljük őrölt borssal és majoránnával, a mellére fektetjük. Szorosan 
telenyomkodjuk töltelékkel a nyaküregét, a hátára simítjuk a nyakbőrt és hústűvel megtűzzük. A maradék tölteléket a 
hasüregébe simítjuk, a nyílást fogvájókkal sűrűn betűzzük, majd a farok rész felé haladva, erős, vékony zsineget hurkolunk át a 
fogvájók két vége alatt (mintha cipőt fűznénk be), végül a püspökfalat fölött csokorra kötjük. A szárnyakat hátrahajtjuk, a 
lábakat összekötjük. 

4. Sütőedénybe fektetjük a pulykát, mellét-combját vastagon megkenjük 40 g vajjal vagy margarinnal. Mellédobunk 1 fej 
gerezdekre szelt hagymát és a fokhagymát, kissé megsózzuk, aláöntjük a bort, a forró sütőben 20 percig pirítjuk. 
Visszakapcsoljuk 180 fokra, alufóliával betakarjuk, saját levével locsolgatva puhára pároljuk (5-6 óra), végül fólia nélkül 
pirosra sütjük. A kiálló részeken lévő bőr hamar pirul, ezért betakarjuk alufóliával, hogy meg ne égjen. 

5. Tálalás előtt 20 percig pihentetjük a pulykát, eltávolítjuk a zsineget, a hústűket, majd tálra emeljük. Áfonyadzsemmel, 
narancskarikákkal, dióval, petrezselyemmel díszítjük, és csak az asztalnál szeleteljük. Sültburgonya, burgonyapüré, friss 
gyümölcs, dzsem, befőtt illik hozzá. 

 
 

Jó étvágyat a finom ünnepi recepthez! 
 
 
 

Hajdu Jánosné 
                  nyugdíjas könyvtárvezető 
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A Karácsonyról 
 
A kereszténység egyik legnagyobb ünnepe, Jézus, a Megváltó születésének napja: a szeretet, az öröm, a békesség, a család, az otthon 
ünnepe.  
A magyaroknál a bensőséges családi együttlét általában december 24.-e estéje (szenteste). 
Az adventi koszorú is az ünnep nélkülözhetetlen szimbóluma, melynek rengeteg változata létezik. A rajta lévő gyertyák a karácsony 
előtti vasárnapok liturgikus színeiben jelennek meg a hagyománytisztelőknél. Szent estén világszerte szokás a karácsonyfa állítása. 
Régebben a fa és textil díszeket, és ha volt cukor, akkor a szaloncukrot is házilag készítették. A díszítés sokat változott az idők folyamán.  
Az aranydíszes fenyő soha nem megy ki a divatból, legfeljebb díszei változnak.  De a fenyő csúcsára helyezett angyal vagy csillag dísz 
azóta sem változott. 
Az igazi ünnep mégis az amikor a téli ünnepi szokások a századok során sokat változnak, de az ajándékozás szokása megmarad: 
karácsonyi fények gyúlnak a fenyőfákon, és az öröm az ajándékozásban is megnyilvánul. Sohasem az ajándék értéke a fontos, hanem a 
szándék, a figyelmesség, amellyel adják.  
A szeretet ünnepén elfelejtjük mindazt a sok fáradozást, amit az ünnepre való készülődés okozott. A fenyőillatú meleg szobában örülünk 
egymásnak, az ünnepnek, az ajándékoknak. A nagy rohanásban megállunk egy percre, és egymásra figyelünk. Jó érzés, ha békében, 
szeretetben együtt a család. 
Biztosan rengeteg családnál szokás, de én, személy szerint azt szeretem a legjobban a karácsonyban, az igazi szeretet ünnepében, amikor 
az összes villanyt leoltjuk és csak a karácsonyfa arany fényei világítják meg a szobát és minket – akik család vagyunk körülötte.  
Békés, Boldog Karácsonyt kívánok Minden Kedves Olvasónak!  
              Dézsi Dóra 
 

Az égbolt? Végtelen óceán… 
1. 

Az égbolt? Végtelen óceán. 
S a felhők? Eme óceán 

felcsapzott hullámainak habjai. 
 

Ha felnézünk az égre, 
belebámulunk a merő végtelenségbe. 

Elgondolkodunk, lecsendesülünk végre, 
mégsem nyugtat, a létezés hatalmas semmisége. 

Ennek volnánk szertefoszló rabjai. 
 

De vajon tudja-e az univerzum, 
hogy mi vagyunk a lámpafény? 

Miképp eltévedt utazó 
lelkében a haldokló remény! 

 
 

Ugyan a Nap melenget féltő kezével, 
s a Hold kísér óvó gyengédséggel… 

Mégis! A szellem világa az, mely itt tündöklik, az erénnyel, és 
szerelemmel, 

ameddig csak el nem tűnik! 
 

2. 
Lámpafény? Inkább gyertyaláng! 

Kis, piciny, hervadó, sorvadó vadvirág. 
Mit lassanként kiszipolyoznak a gyomok… 

Léteztek-e így majd, ritka Albatroszok??

 
            Bálint Gyula István 
              egyetemi hallgató 
 

Út, Igazság, Élet 
 
 Kopog Jézus, de a szív zárva, nem nyitja meg a gazdája! Kopog Jézus, de a lélek zárva, nem nyitja meg a gazdája! Nyisd meg ember a 
szívedet és Most fogadj be engemet! Nyisd meg ember a lelkedet és Most fogadj el engemet! Urad vagyok és Gyógyítód, hatalmas 
mennyei szabadítót. A szíved és a lelked szabadságért kiállt? Mégsem fogadod be Isten fiát? Ki tudna nagyobb békét, szabadságot adni, 
mint én? Van talán ember, aki  képes arra, mint én? Mi embernek lehetetlen, Istennek lehetséges, mondja az ige, szólja az ének!  Miért 
állsz ellen Isten szeretetének? Ki vagy te ember, akit gyötör a bánat? Miért nem hiszel Isten fiának? Egyszer emberként jöttem el e 
Földre és érted is felmentem a véres keresztre. Gyötörtek, kínoztak a sötétség erői, mégsem tudták a Hitemet legyőzni. Kínoztak, 
bántottak, leköptek, a köpenyemre sorsod vetettek. Mégis a fény győzött a sötétség felett és békét, és erőt tudok adni minden embernek! 
Nem kell a Fényem, nem kell az erőm? Pedig pénzért nem adom, cserébe azonban a szívedet a lelkedet akarom! A szívedet és lelkedet 
azért kérem, hogy meggyógyítsalak és megszabadítsalak téged! Én vagyok az Út az Igazság, az Élet, nincs más igaz út az ember 
gyermekének!  Én vagyok Jézus az út, az igazság az élet! Nyisd meg végre a szíved, és lelked  Isten szeretetének!  
 

            Susánszki Imre a Szerkesztő Bizottság Vezetője 
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Az év ajánlata 
A helyi kábeltévétől 

 

  56 csatorna a kábeltévén 
 

Tervezett csatorna kínálat 2012. december 01. 
 

1. CSOMAG: 1.600 Ft/hó 
 

M1, M2, DUNA, DUNA WORLD, BÉKÉS TV, CSABA TV, PAX, RTL KLUB, TV2, VIASAT 3, HÍR TV, ATV, FILM +, COOL, 
PAPRIKA, STORY 4, DIGI SPORT 1, MUSIC MIX, MINIMAX/ANIMAX, EXPLORER, DIGI FILM 

 

2. CSOMAG (Az 1. csomagot is tartalmazza): 3.300 Ft/hó 
 

FEM 3, PRO 4, VIASAT 6, PRIZMA, UNIVERSAL, FILM CAFE, AXN, STORY 5, ECHO, DIGI SPORT 2, PECA VADÁSZ, 
MUSIC CHANNEL, H!T MUSIC, DISCOVERY SCIENCE, TRAVEL, DISCOVERY WORLD, VIASAT NATURE, NATIONAL 
GEOGRAPHIC, NATIONAL GEOGRAPHIC WILD, ANIMAL PLANET,  VIASAT HISTORY, ZONE REALITY, TLC,  I.D. 
INVESTIGATION DISCOVERY, EUROSPORT 1-2, NÓTA, DUCK, BOOMERANG, CARTOON NETWORK, DISNEY, 
SPEKTRUM 

 

3. CSOMAG (Az 1- 2. csomagot is tartalmazza): 3.800 Ft/hó 
 

SPORT 1, SPORT 2, RTL  (NÉMET), SUPER TV2 
 

DIGITÁLIS ÉS HD CSATORNÁK 
Várhatóan 2013. közepétől! 

 
 Az arra alkalmas modern készülékeken ezek a csatornák digitálisan – és amelynek létezik ilyen változata - HD felbontásban is foghatók 

lesznek. Ezért nem kell majd külön fizetni. 
 

INTERNET 
5 Mbps 3650 Ft,      10 Mbps 5400 Ft 

 
Nincs hűségnyilatkozat, kötbér 
Nincsenek rejtett költségek, apró betűs feltételek 
Bármikor lemondható, szüneteltethető, változtatható 
Gyors és ingyenes hibaelhárítás 
Helyben van, könnyen elérhető 
Megrendelés és további információ:  
Jel-Kép CATV Bt.  tel.: 427-353,  70/511-3330  e-mail: remete@jel-kep.hu 
 

     Remete Tamás és Fodor László 
                   üzemeltetők 
 

Bankkártyás fizetés a Magdi boltban 
Tisztelt lakosság! 

Ezúton tájékoztatjuk önöket, hogy 2012. november 23-tól a Magdi vegyesboltban bármilyen 
bankkártyával való fizetést elfogadunk. Ez a fizetésforma a vásárlónak plusz költségébe nem 
kerül. 

     Sarkadi Dánielné 
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Köszönet 
 
Kötegyán Község Önkormányzatának képviselő-testülete nevében szeretném megköszönni a 2012. évi start munkaprogramban nyújtott 
segítséget. Akik a programok megvalósításában segítséget nyújtottak: 
 
o Andrási József (Kötegyán, Zrínyi u. 1.) 
o Hajdu János (Hajdu Kft.) 
o Kiss Lajos (Kötegyán, Kossuth u. 5.) 
o Nagy István (Nagy és Társa Kft.)   
o Nagy István (Kötegyán, Temető u. 1.)  
o Sárosi István (Kötegyán, Petőfi u. 33.) 
o Szőke János (Kötegyán, Kossuth u. 97.) 
o Szőke János (Kötegyán, Jókai u. 20/a.) 
o Virág Imre (Kötegyán, Dózsa u. 27.) 
o Sarkad Város Önkormányzata 
o Sarkadkeresztúr Község Önkormányzata 
o Körös-Berettyó Vízgazdálkodási Társulat 
 

Nemes János 
polgármester 
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